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ZAPISNIK 
sa 7. izvanredne sjednice Općinskog vijeća Općine Murter- Kornati održane 27. lipnja 2014. 

godine sa početkom u 19.00 sati u prostoriji Narodne knjižnice i čitaonice 
 
Sjednici su bili nazočni vijećnici:  Boris Bašić,  Tome Juraga,  Josip Juraga, Mateja Bašić,  

Dragica Bašić, Nino Putniković, Darko Turčinov,  Nedjeljko Mudronja 

 
Odsutni: Viktor Banov, Toni Papeša, Mate Skračić (opravdano) 

Ostali nazočni: Ivan Božikov, načelnik OMK, Mare Kovačev, donačelnica OMK, Vedrana T. 
Šandrić-pročelnica OMK, Vesna Juran-djelatnica OMK, Ante Turčinov-direktor "Murtela" 
d.o.o. 
 
Zapisničar: Vesna Juran 
 
Utvrđivanje kvoruma 
Predsjedavajuća je izvršila prozivku vijećnika, nakon čega je konstatirala da je od jedanaest 
vijećnika nazočno osam vijećnika, te da postoji kvorum za pravovaljano odlučivanje. 
 

Dnevni red: 

1. "Murtela" d.o.o. - Financijsko izvješće za 2013. godinu 

2. Suglasnost na zadužnicu / učešće za nabavu komunalnog vozila 

 

 Dnevni red prihvaćen je JEDNOGLANO 

 

1. "Murtela" d.o.o. - Financijsko izvješće za 2013. godinu 

 

Ante Turčinov: financijsko izvješće je bilo predstavljeno N.O. u trećem mjesecu, od tada se 
ništa bitno nije promijenilo, dapače ostalo je isto. Vas najviše interesiraju prihodi i rashodi 
koje je komunalnog društvo Murtela ostvarilo  u 2013. godini. Komunalno društvo je 
uprihodovalo 2.618,683,05 kn. Isto tako bitno je napomenuti da rashodi u 2013. godini 
iznosili su 3.627.363,00 kn. Što se tiče same strukture prihoda od prihoda od vezova 
ostvareno je 135.379,08 kn, prihod vezan za  prikupljanje, zbrinjavanje komunalnog otpada je 
iznosio 981.625,29 kn, prihod od djelatnosti parkinga 327.234,00 kn, prihod od najma 
ribarnice 6.192,00,  prihod od održavanja javnih površina 171.802,00 kn, prihod od 
djelatnosti sportske dvorane 83.720,00 kn, prihod od najma javne površine 491.502,55 kn, 
prihod od potpore i dotacija 411.159,18 kn, da vas ne bi zbunila ovako velika cifra, naime tu 
se radi da je fond za zaštitu okoliša isplatio od jedanput sredstva za 2011. i 2012. godinu i 
zato su ova sredstva ovako visoka,  prihod od kamata 4.225,50 kn, da netko ne bi pomislio da 
se mi bavimo financijskim uslugama ove kamate odnose se  kamate po ovrhama koje 
komunalnog društvo zajedno u suradnji sa odvjetničkim uredima pokrenulo vezano za 
neplaćanje obaveza,   prihod od naplate štete uništene imovine to je prihod vezan za 
automat parking kojeg je pogodio grom gdje je osiguranje priznalo trošak u iznosu od 
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5.843,45 kn. Kako sam i malo prije napomenuo ukupno smo uprihodovali 2.618.683,05 kn. 
Stavke po rashodima su bile  vezane za materijalne troškove u iznosu od 238.156,00 kn to je 
najveća stavka a to je gorivo, sredstva za čišćenje, održavanje, troškovi vanjskih usluga 
928.374,00 kn najveća je većina ovog troška odnosi se na odlaganje miješanog komunalnog 
otpada na Bikarcu kao i odvjetničke usluge i usluge trećih osoba vezano za odvoz miješanog 
komunalnog otpada koje smo imali u 2013. godini. Troškovi osoblja se isključivo odnosi na 
plaće djelatnika u iznosu od 1.224.770,00 kn, financijski rashodi 43.434,00 kn o toj brojci smo 
već razgovarali na ovom vijeću  a odnosi se na kamate na revolving kredit, ostali poslovni 
rashodi 164.338,00 kn  odnose se na putne troškove, dnevnice, troškove prijevoza s pola i na 
posao, školovanje, tu su različiti sudski troškovi, različite licence, certifikati, troškovi koncesija 
i različiti atesti vezani za komunalnu infrastrukturu za kanalizaciju i dolazimo do stavke koja je 
bitno utjecala na rashode u 2013 godini a to je vrijednosno usklađivanja potraživanja u 
iznosu od 834.597,00 kn, naime sukladno članku 9. zakona o porezu na dobit kao i pravilnika 
o porezu na dobit uprava društva čini sam ja jedini član a ujedno i direktor društva donijela je 
odluku o vrijednosnom usklađenju i otpisu potraživanja na dan 31. prosinca u iznosu od 
834.597,00.  Visina ovog vrijednosnog usklađenja odnosi se samo na sredstva koja se 
zakonski ne mogu naplatiti, a to su sredstva vezana za usluge odlaganja komunalnog otpada 
unutar jedne kalendarske godine i prihod od javnih površina kao i prihod od vezova unutar ti 
kalendarske godine, to su prihodi koji su još nastali ja bi se usudio reći od 2006 godine pa do 
konca 2012 godine . Ta sredstva nikad nisu utuživana niti potraživana  iz tog razloga uprava 
društva donilo je jedinu moguću odluku sukladno zakonu da se usklade odnosno da se ista 
otpišu. To vrijednosno usklađenje uveliko je utjecalo na iskazano neto dobit u 2013 godini i 
ona iznosi negdje 1.031.000,00 kn. Kad se zbroju neto gubici prethodnih godina koji su 
iznosili 517.000 kn , sjetiti ćete se vi sigurno, neki ste bili sudionici vijeća i prethodnih godina 
kad su kolege branile ovakve financijske izvještaje tako da Murtela danas knjiži neto gubitak u 
iznosu 1.500.000,00 kuna. Visina temeljnog kapitala je 1.600.003,00 kn i mi se približavamo 
onoj granici gdje stvari postaju biti kritične, odnosno ne dobre, ja bi se usudio reći za nas. Da 
situacija sve skupa ne bi izgledala ovako dramatično u poslovnim knjigama su iskazane 
kapitalne rezerve u iznosu 403.000,00 kn, stoga prilikom glasovanja ovom financijskog 
izvještaju vezano za 2013 godinu ja ću vas zamoliti da se donese odluka da se sa kapitalnom 
rezervom u iznosu visine kapitalne rezerve pokrije neto gubitak. Kako bi komunalno društvo 
na jedan određeni način dobilo malo zraka.  

Nino Putniković: ne znam što reći, o ove se pričalo puno, da se sa ovim poduzećem uopće 
nije upravljano nego to je išlo kako je išlo.  

Tome Juraga: kako je direktor reka da će se neto gubitak smanjiti za iznos potraživanja a s 
obzirom da znamo da su ta potraživanja isto tako bili transferi iz općine u komunalno 
poduzeće  

Ante Turčinov: samo da ispravim, za iznos kapitalnih rezervi 

Tome Juraga: koje su formirane odlukom ovog vijeća o tzv. otpisu potraživanja i o oprostu 
potraživanja prema komunalnom poduzeću, a na konto nekakvih radova koji su napravljeni za 
općinu. Tako da to u suštini opet plaćaju građani Murtera, općina Murter, a druga stvar, 
postavlja se pitanje i odgovornosti ja neću reći jedne uprave, nego svih uprava koje su dovele 
do toga da 800.000 kuna u zakonskom roku ne poduzmu niti jedan jedini korak koji bi 
spriječio ta potraživanja da ostaju nenaplativa, to mislim da je za svaku osudu, ako ne i za 
nešto teže i mislim da bi sve strukture općine trebale voditi računa jer u tima strukturama 
postoje ljudi koji su između ostalog zaduženi uz vijeće da paze i na namjensko trošenje 
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sredstva. Ovo je indirektno šteta za općinu, ovdje nije izgubila samo Murtela nego i općina, 
budući da su se sve kapitalne pričuve koje su se formirale transferima novca i otpisom 
potraživanja općine su se istopile. Znači njih više nema.  Taj gubitak koji se kroz godine 
skuplja na vrpu njega više nema. Komplet ti novac koji je dolazija u Murtelu njega više nema, 
ja ću ovdi u svoje ime podržati ovo izvješće iz razloga što podržavam direktora u njegovim 
nastojanjima da tu firmu digne na noge iako osobno mišljenje je da je to će biti vrlo vrlo 
teško. Bez obzira što se nekakve prognoze na vidiku, ali mislim da se možemo spremati i na 
najgore. To je jedna sramota koji su svi bili uključeni u to, uključujući i ljude koji su bili u vijeću 
i uključujući ljude koji su bili profesionalci u općini. 

Ante Turčinov: ovo šta je gosp. Juraga reka točno je, točno je slijedeće da čovik u katridi člana 
uprave više može potezun pera naniti štete nego svi ovi zaposlenici, ali nadalje isto bitno je 
naglasiti da komunalno društvo Murtela je imala svoj Nadzorni odbor. Taj N.O. prema 
memorandumima se sastaja, on nije donosija, nekakve odluke, ali ima je uvid u kompletno 
poslovanje. Žalosno je da se praktički danas razgovara o ovoj cifri od koje mi svi danas ne 
možemo ni na koji način pobjeći, ali ona je takva kakva je i napokon o njoj moramo početi 
razgovarati.  

Tome Juraga: Ante smo dvi rečenice, ti onda nisi bija na misu na kojem si bija niti su bija u 
sazivima tih vijeća. Moja uloga u tome je bila ista kao što je danas. Vijeće je donosilo svoje 
odluke, na moje pitanje tima ljudima koji su njihovi motivi da tako glasuju nikad se odgovor 
nije dobija, a isto tako u N.O. evo ni dan danas ja nisam izbrisan iz trgovačkog registra, ne 
znam koji je razlog, isto sam da ostavku na to misto iz razloga što jednostavno ovakve prakse i 
privatno i etički i poslovno neprihvatljive i ovo se u niti jednom trgovačkog društvu u Murteru 
osim u Murteli ne može događati. Jer niti jedan vlasnik to ne bi tolerira, to jedino može 
tolerirati općina  Murter-Kornati i općinsko vijeće općine.  

Ante Turčinov: ja svojim izlaganjem nisam tija prozvati poimenice nikog nego dapače 
apeliram u jednom određenom smislu s obzirom na poziciju na kojoj jesam da je potrebno da 
se prati jednostavno čovik, da ne može samo jedan čovik odlučivati o tima stvarima. Želim 
naglasiti da je potrebno dublje analizirati rad uprave.  

Ivan Božikov: s obzirom da su na neki način spomenuti profesionalci u općini od kojih sam ja 
igrom slučaja bio i s obzirom da se vijek vraćamo na stari otpis koji je vezan za prijašnje 
financiranje usluge Murtele putem dotacija koje su isključivi razlog zbog toga je bija znamo 
svi, vezno za situaciju sa PDV-om. Nakon toga tadašnja uprava Murtele na čelu sa Sandrom 
Bašić je taj otpis obrazložila na način da su te dotacije utrošene u infrastrukturu općine i 
tadašnja infrastruktura vijeća je odlučila da se taj dug otpiše jer je on utrošen u infrastrukturu 
općine odnosno u usluge koje su potrebno svim građanima. Naravno da nisam ni sa tom 
upravom bija zadovoljan, tražili smo više i zbog toga po isteku mandata istoj direktorici 
mandat nije produžen. Nakon toga ono što ja mogu kao načelnik i skupština T.D. Murtela je 
raspisati novi natječaj. U novom natječaju se može prijaviti tko želi. Novi mandat je dobila 
osoba koja je ispunjavala uvjete. Kao član odbora odnosno predsjednik N.O. a tu ste i vi 
gospodine Juraga i gospodin Bašić u više navrata smo bez obzira na političku strukturu 
upozoravali na problem sa ne naplatom dugova kako u mandatu gospođe Bašić tako i u 
mandatu gospodina Šikića međutim ovo što danas imamo na stolu to su neplaćeni dugovi 
odnosno problem što uprava nije utuživala dužnike. Bilo je dosta govora o tome da se 
nekome pogoduje međutim bilo tko uđe u tu priču vrlo brzo će vidjeti da to nije tako nego da 
se radi jednostavno o nemaru i bivše uprave i one prije i iz tog razloga bivša uprava nije 
dočekala kraj svog mandata i danas imamo novu upravu. Nova uprava predlaže ono što je 
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jedino moguće, ono što je jedino u redu također isto kao i direktor apeliram da se to prihvati 
da se broje jednostavno o ostalo stanje da se popravi i da tvrtka dobije zraka da more 
nastaviti dalje i bolje i za to jednostavno uvjek ima prostora, a svatko tko je bio sudionik N.O. 
tko će pročitati zapisnike N.O. dobro zna kakve stavove sam imao vezano za naplatu i da se 
tada slušalo danas to ne bi bila tema.  

Nino Putniković: predzadnje vijeće općine Murter Ivo Šikić je bio vijećnik, na ovom vijeću 
pred svima nama je jasno i glasno rekao da daje neopozivu ostavku na mjesto vijećnika HSS-a 
jer HSS nije ispunio njegov uvjet da bude direktor komunalnog poduzeća Murtela. Tako da bi 
ja to povezao, mislim nitko nije potezao tu temu, ali kad se već priča, normalno je da je Ivo 
Šikić došao i zadovoljavao uvjete jer su uvjeti njemu prilagođeni, ali u prvom redu jer je 
predstavnik HSS-a. Isto tako ondašnja struktura vijeća na pitanje zašto dižemo ruku za otpis 
Ivo Kovačev iz SDP-a je ovdi isto pred svima nama rekao ja se slažem sa  vama što vi govorite 
ali ja ću dignuti ruku za jer tribam dignuti . Ti si ovdi u nekoliko navrata pritija Ivu nekakve ste 
šeme i mote imali, to se sve događalo ovdi i tko je bija ovdi i tko se toga ne siča ne treba više 
nikad ni doći ovdi. Zato je apsolutno nepotrebno ovdi sada opravdavati nečiji rad ili hvaliti 
svoj rad. Osim toga vlasnik restorana Rebac je jasno rekao u kafiću Krešimir ako mi još jedna 
put pošalješ opomenu za neplaćanje nećeš više biti direktorica. Ljudi moji to su priče ovdi. 
Sam si rekao da ako bilo tko ovdi želi naći nekakve poveznice da će se privariti, ali ljudi moji 
sve se to događalo jasno je u kakvu, pored one osnovne djelatnosti koje su još djelatnosti bile 
Murteline i zašto služi Murtela onda i sada. Da bi se određeni kadar zaposlio i radio ovdje. I 
neka mi bilo tko ovdi kaže da je suprotno, ali to je činjenica. Nemam apsolutno protiv nikoga 
ništa i neka ih radi 300 ali zato uglavnom služi Murtela. Komunalna poduzeća na kraju krajeva 
da radu sa pozitivnom nulom to je velika stvar i velika dobit za svaku općinu. Ne može se od 
komunalnog poduzeća očekivati nekakvi ekstra prihodi pogotovo u situaciji u kakvoj je 
Murter di mora voziti na Bikarac.  Možemo barem možemo otvoreno reći kroz ove godine što 
smo prošli na ovom vijeću.  

Ivan Božikov: u priče kavanske se uopće ne bi uplita. Jer kad pravdamo neke bivše uprave koje 
u ono vrijeme niste podržavali ali nema veze. 

Nino Putniković: bila je uprava i prije Sandre i ona je nekog naslijedila.  

Ivan Božikov: nekadašnje uprave se nisu pridržavale zato je i to možda jedan razlog zašto toj 
nekoj upravi nije produljen mandat. Bez obzira koliko vi mislili da sam ja kontra je uvik slušam 
drugoga i uvik analiziran i uvik sam sebe preispitivan i donosim odluka temeljem svega toga 
skupa. Ponavljam o kavanskim pričama niti riči, ali mi je drago jedan stvar a to je nešto što 
sam uvik govorija a to je da ipak pomalo shvaćamo da komunalno poduzeće teško može biti u 
nekakvoj velikoj dobiti i da jednostavno Murtela ima velike ozbiljne troškove možda najviše u 
ciloj županiji vezano za odvoz i zbrinjavanje otpada, a u isto vrime isto tako moramo znati da 
ta usluga koja je po meni na solidnoj razini, pogotovo što se tiče odvoza smeća najjeftinija. 
Jedna od najjeftinijih u okruženju.  

Nino Putniković: ja bi se samo nadopunija, moram reagirati. Kaže načelnik da mu je drago što 
smo počeli svačati da nema prihoda od komunalnog poduzeća  

Ivan Božikov: ne prihoda, ne prihoda nego da komunalno poduzeće kao takvo ipak ne može 
funkcionirati u nekoj velikoj dobiti nego da je nula super.  
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Nino Putniković: ali o tomu mi govorimo ima osam godina. Samo očito da je vama sad počelo 
dolaziti do toga, pa ste počeli razmišljati i o kadrovima koji će to voditi. Da li su prošle uprave 
samostalno upravljale sad bi se o tome dalo popričati.  

Ivan Božikov: jednostavno je, upravljali su samostalno. Garantirano. Svatko tko tvrdi drukčije 
neće reći isprid mene.  

Nino Putniković: pa neće reći isprid tebe normalno kad češ mu reći da ćeš mu dati otkaz, od 
postojećih zaposlenika nitko ti se neće suprotstaviti jer ima i takvih iskustva  

Ivan Božikov: ja govorim da bivše 

Nino Putniković: šta će bivše, izvuka se, bez revizije bez ičega. Najbolje da će sad nešto 
govoriti protiv.  

Ivan Božikov: nije istina da je bez revizije, jer u svakoj upravi je bila revizija u nekoliko navrata. 

Tome Juraga: od blagog minusa do minusa od milijun kuna je čitavi milijun kuna, a ovaj 
milijun prvi ja ne znam koliko sam ja već u vijeću pa skoro svaku godinu je ovako. Prema tome 
Šime, Mate, Pere, direktori, Ivan, Božo, Tome, načelnici  nema uopće veze ko je na time 
pozicijama bitno je da je svaku godinu gubitak, svaku godinu od kad sam ja u vijeću ovo je 
drugi krug od šest godina nikad nije bilo niti blizu pozitivnog, a kamoli pozitivno. Prema tome, 
po mom mišljenju kad se tako postavljaš kako bi reka, autoritativno i za sve imaš objašnjenje 
onda jedan put budilo toliko pošten i priznaj da i ti imaš svoje krivice u vođenju i postavljanju 
tih ljudi u upravi, jer si ih ti postavija, ne vijeće, a njihov rad u upravi je generirao gubitke, po 
tvojim ričima.  

Ivan Božikov: a jesi li primjetija da nijedna uprava nema kontinuitet   

Tome Juraga: ma mene to ne zanima, ko građanina Murtera i vijećnika mene to ne zanima. 
Oče li se promijeniti još 10 direktorov, mene to u konačnici ne zanima. Mene zanima da ta 
firma ima što bliže pozitivnom i da je kvaliteta skupljanja smeća što veća, a to u Murteru ni 
jedno ni drugo nije na nekoj razini. 

Nino Putniković: onaj put smo asfaltirali 200.000 kn , koliko smo ga puti spomenuli na Pod 
vršcima, ono ispravljanje, devijacija.  

Ante Turčinov: ja bi se još nadoveza čisto da se vidi o načinu kako je to sve skupa financirano 
iznos od 834.597,11 lipa koje je vezano za razdoblje nije kompletan iznos, prijašnje uprave su 
utužile 175.217 kuna   koje su još otvorene stavke na kontu potraživanja kupaca. Samo 
zakonski rok na ta sredstva je 10 godina, eto toliko. Samo još jedna stvar, ukoliko se ista ne 
naplate u zakonskom roku i ona će morati biti otpisana.  

Boris Bašić: ja bi još samo doda, glasati ću za ovo jer vjerujem da će novi direktor napraviti 
pozitivne pomake, a direktor će napraviti pozitivne pomake ako mu se politička zapošljavanja 
ne budu događala kao što su  se događala i kao što se nedavno dogodilo linijom HSS-a, ako se 
tako nešto nastavi i dalje onda spasa nema, a vjerujem da će novi direktor napraviti sve da 
slika bude bolja i da će u tome koliko-toliko uspiti.  

Ante Turčinov: ja bi se samo nadoveza na to, s obzirom da ste spomenuli kadar, kadrovi nisu 
sastavni dio financijskog izvještaja, tako da bi volija da ne lutamo. Točno je to da se zaposlio 
jedan novi kadar i taj čovik radi svoj posao na način na koji radi, a isto tako potrebno je 
naglasiti da su se smanjili određeni troškovi za usluge trećih društva koji su pružali te usluge 
jer komunalno društvo nije imalo toga kadra.  
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Boris Bašić: za Boga miloga da se nisu smanjili ti troškovi onda bi tek bila katastrofa. Na 
direktoru je sada na novi kadar iskoristi maksimalno 

Ante Turčinov: to nije tema, ali ja mogu reći kako stvari funkcioniraju do 30.5., do 30 .5. ove 
godine komunalno društvo  je uprihodovalo više nekih 70.000 kuna nego što je rashodovalo a 
sve naše djelatnosti su sezonskog karaktera. To se moram na jedan način zahvaliti jedinici 
lokalne samouprave iz razloga što sve ove nazovimo ih fakture odnosno radove koje radimo 
na odražavanju javnih površina fakturiramo općini i ona to uredno plaća, bez toga bi bilo jako 
teško u ovoj situaciji zadržati likvidnost  

 

 Financijsko izvješće za 2013. godinu prihvaćeno je JEDNOSGLASNO 

 Odluka  o pokriću gubitka komunalnog društva "MURTELA" d.o.o. prihvaćena je 
JEDNOGLASNO 

 

 

2. Suglasnost na zadužnicu / učešće za nabavu komunalnog vozila 

 

Ante Turčinov: komunalno društvo Murtela je u jedanaestom mjesecu raspisalo natječaj za 
nabavku komunalnog vozila za prijevoz miješanog komunalnog otpada, a sve sukladno odluci 
od Fonda za zaštitu okoliša kojom smo dobili subvenciju za nabavku istog vozila u iznosu od 
60% . Taj iznos iznosi negdje oko 961.000 kuna. S obzirom da Fond ta ista sredstva uplaćuje 
temeljem svojih pravilnika 30 dana od dana kad se isto vozilo registrira došli smo do 
problema zato što je komunalno društvo odnosno uprava potpisala zadužnicu na iznos od 
52% vrijednosti leasinga, a kako je kamion stigao koji će nam uvelike olakšati na jedan 
određeni način smanjiti troškove molim ovo vijeće da dade suglasnost da uprava komunalnog 
društva potpiše zadužnicu u iznosu od 48% to je onih 60% kad se odbije PDV  kako bi mogli 
preuzeti smo vozilo na rok od 30 dana u komu bi Fond za zaštitu okoliša temeljem ugovora o 
cesiji ili nekog drugog ugovora prebacili ta sredstva na leasing koji je vlasnik vozila.  

 

 Suglasnost na zadužnicu / učešće za nabavu komunalnog vozila prihvaćena je 
JEDNOGLASNO 

 

 
Zapisničar:                     Predsjednica: 
Vesna Juran         Mateja Bašić 
 
 


